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Protokół Nr 28/2017 
z przebiegu  Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu 

z dnia 23 lutego 2017 roku 
 

Rozpoczęcie posiedzenia Komisji godzina: 10,00 
Miejsce posiedzenia: sala konferencyjna Nr 206 Starostwa Powiatowego w Wałbrzychu 
Członkowie Komisji obecni na posiedzeniu Komisji – zgodnie z listą obecności stanowiąca 
zał. Nr 1 do protokołu. 
Goście uczestniczący w posiedzeniu Komisji – zgodnie z listą obecności stanowiąca zał. Nr 2 
do protokołu. 
Zaproszenie wraz z porządkiem obrad Komisji stanowi  zał. Nr 3 do protokołu. 

Posiedzenie Komisji otworzył Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju 
Powiatu1 Józef Piksa. Po powitaniu wszystkich przybyłych na posiedzenie, stwierdził na 
podstawie listy obecności kworum niezbędne do podejmowania prawomocnych decyzji.  
Ad 1  
Uwag do porządku obrad nie zgłoszono. Przewodniczący Komisji Józef Piksa 
przeprowadził głosowanie nad przyjęciem porządku, które jest zgodne z zawiadomieniem na 
posiedzenie komisji (7 za jednogłośnie –  na Sali 7 radnych)  
Proponowany porządek obrad: 

1. Przyjęcie porządku obrad Komisji. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu. 
3. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w 

sprawie zaliczkowego uruchomienia środków finansowych z Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2017 roku. 

4. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w 
sprawie zmiany uchwały Nr XXIV/10/2017 Rady Powiatu Wałbrzyskiego z dnia 20 
stycznia 2017 roku w sprawie trybu  udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych i 
niepublicznych szkół i placówek oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich 
pobrania i wykorzystania.  

5. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w 
sprawie zmiany uchwały Nr XXIII/74/2016 Rady Powiatu Wałbrzyskiego z dnia 16 
grudnia 2016 roku w sprawie udzielania dotacji celowej na rok 2017 Powiatowemu 
Zrzeszeniu „Ludowe Zespoły Sportowe Ziemi Wałbrzyskiej”.  

6. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w 
sprawie wspólnej realizacji i finansowania z Gminą Walim budowy chodników przy 
drodze powiatowej nr 3375 D – ul. Długa w Walimiu i drodze powiatowej nr 2882D – 
ul. Sienkiewicza w Dziećmorowicach.  

7. Omówienie przyjętych do realizacji inwestycji na 2017 rok.  
8. Sprawy bieżące. 

 
 

Ad 2  

Uwag do protokołu z poprzedniego posiedzenia nie  zgłoszono. Jego przyjęcie zostało 
przegłosowane: 7 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się - przy 7 radnych na Sali.  

                                                           
1
 Ilekroć w protokole znajdzie się wpis Przewodniczący Komisji będzie to oznaczało Przewodniczącego Komisji 

Budżetu i Rozwoju Powiatu.  
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Ad 3  

Projekt uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zaliczkowego uruchomienia 
środków finansowych z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 
2017 roku omówiła po. Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie Wioleta 
Kostiańczuk - Tulikowska.  Jak podkreśliła, co roku osoby niepełnosprawne ubiegają się o 
dofinansowanie na przedmioty rehabilitacyjne, ortopedyczne oraz środki pomocnicze z 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. Powiat Wałbrzyski powinien 
zabezpieczyć w pierwszej kolejności osoby te osoby niepełnosprawne dla których sprzęt ten 
jest niezbędny do codziennego funkcjonowania a mianowicie:  aparaty do bezdechu, cewniki, 
gorsety korekcyjne, obuwie ortopedyczne, ortezy pielucho majtki. Do czasu rozdzielenia  
środków pochodzących z PEFRON-u zachodzi potrzeba uruchomienia zaliczkowej kwoty dla 
zapewnienia wymienionych wyżej potrzeb. Do 6 lutego wpłynęło 125 wniosków z czego 52 
wnioski na kwotę 53 tyś zł dotyczyły potrzeb niezbędnych. Stąd zasadność podjęcia tej 
uchwały.  
Uwag i pytań nie zgłoszono.  

Przewodniczący Komisji Józef Piksa  przystąpił do  procedury głosowania opinii.  
W wyniku głosowania 7 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się  (na sali obecnych 7 
radnych) Komisja pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały.  

 

Ad 4.  

Projekt uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmiany uchwały Nr XXIV/10/2017 
Rady Powiatu Wałbrzyskiego z dnia 20 stycznia 2017 roku w sprawie trybu  udzielania i 
rozliczania dotacji dla publicznych i niepublicznych szkół i placówek oraz trybu i zakresu 
kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania omówiła Magdalena Kulpińska 
Inspektor w Wydziale Organizacyjnym, Promocji i Oświaty. Jak podkreśliła, 
przedmiotowy projekt jest podyktowany uwagami RIO. W omawianej uchwale proponuje się 
takie  zmiany, które nie będą budziły wątpliwości. Pierwsza z nich dotyczyła wątpliwości co 
do wysokości dotacji należnej podmiotom a mianowicie w § 2 i 3 słowa w „w wysokości nie 
niższej” zastąpić słowami w wysokości „równej”. Czyli dotacja dla publicznych i 
niepublicznych szkół i placówek należna byłaby w wysokości równej podstawowej kwocie 
datacji albo kwocie wynikającej z części oświatowej subwencji ogólnej.  
Druga zmiana jest również podyktowana sugestiami RIO a mianowicie, usuwa się poprzez 
uchylenie przepisów dotyczących dotowania placówek nie wymienionych w ustępie 5 tj. 
placówek kształcenia ustawicznego albo praktycznego. W paragrafie 4 proponuje się 
doprecyzowanie zapisu dotyczącego składania miesięcznej informacji o liczbie uczniów, 
poprzez wskazanie placówek będącymi domami wczasów dziecięcych – sposób ustalania tej 
licznych określony  jest w § 2 ust. 6 i  § 3 ust. 8.  
W dyskusji udział wzięli:  
Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu Józef Piksa zasugerował, aby 
uniknąć ciągłych uwag i unieważnień uchwał Rady ze strony podmiotów zewnętrznych 
kontrolujących naszą jednostkę, należałoby pewne sprawy uzgadniać z tymi podmiotami na 
poziomie projektowania aktów uchwałodawczych.   
Wicestarosta Krzysztof Kwiatkowski wyjaśnił, że zmiany te wynikają z bardzo dużej ilości 
zmian prawa oświatowego w ostatnim okresie czasu. O tym, że przedmiotowe uchwały 
powinny być opiniowane przez RIO nasi pracownicy dowiedzieli się na ostatnim szkoleniu. 
Przypomniał również, że w niektórych przypadkach zasadnym jest podjąć w miarę szybko 
uchwałę, która w konsekwencji przyniesie duże korzyści, a zmiany które wynikną w związku 
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z dostosowania do nowych przepisów zawsze można poprawić. W takich działania nie ma nic 
niepokojącego. Ważnym jest natomiast, aby nie opóźnić znaczących działań w tym zakresie.  

Przewodniczący Komisji Józef Piksa  przystąpił do  procedury głosowania opinii.  
W wyniku głosowania 7 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się  (na sali obecnych 7 
radnych) Komisja pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały.  

 

Ad 5. 

Projekt uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie zmiany uchwały Nr XXIII/74/2016 
Rady Powiatu Wałbrzyskiego z dnia 16 grudnia 2016 roku w sprawie udzielania dotacji 
celowej na rok 2017 Powiatowemu Zrzeszeniu „Ludowe Zespoły Sportowe Ziemi 
Wałbrzyskiej” omówiła Magdalena Kulpińska Inspektor w Wydziale Organizacyjnym, 
Promocji i Oświaty. Jak podkreśliła w grudniu Rada podjęła uchwałę o przyznaniu dotacji 
LZSZW na podstawie której została zawarta umowa. W styczniu tego roku klub wystąpił o 
aneksowanie tej umowy z uwagi na zmianę zadań. Kwota nie ulegnie zmianie.  
Pytań nie zgłoszono. 

Przewodniczący Komisji Józef Piksa  przystąpił do  procedury głosowania opinii.  
W wyniku głosowania 8 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się  (na sali obecnych 8 
radnych) Komisja pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały.  

 

Ad 6.  

Projekt uchwały Rady Powiatu Wałbrzyskiego w sprawie wspólnej realizacji i finansowania z 
Gminą Walim budowy chodników przy drodze powiatowej nr 3375 D – ul. Długa w Walimiu 
i drodze powiatowej nr 2882D – ul. Sienkiewicza w Dziećmorowicach omówił Naczelnik 
Wydziału Infrastruktury Powiatu i Ochrony Środowiska Andrzej Sokołowski. Wyjaśnił, 
że projekt niniejszej uchwały jest efektem współpracy z gminami naszego powiatu w zakresie 
dofinansowania w wysokości 20 000 zł na realizacje budowy chodników. Gmina Walim 
wyraziła wolę wybudowania chodników przy ul. Długiej w Walimiu i ul. Sienkiewicza w 
Dziećmorowicach.  
W dyskusji udział wzięli: 
Radny Kamil Orpel  zapytał czy droga gruntowa łączącą Nowy Julianów z 
Dziećmorowicami jest odśnieżana. Właściciele działek wzdłuż tej drogi skarżą się że z uwagi 
na to ze nie sposób przejechać tą drogą korzystają oni z przejazdów po gruncie prywatnym. 
Czy z uwagi na fakt, że droga ta nie jest ujęta w planie odśnieżania czy nie można byłoby 
rozważyć zamknięcia jej na okres zimy z wyłączeniem przyległych mieszkańców, aby nie 
szkodzić prywatnych gruntów.  
Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski wyjaśnił, że ten odcinek 
drogi nie był ujęty w planie zimowego utrzymania dróg 2016-2017, ale został już ujęty w 
zimowym planie 2017-2018. Wspomniał również, że będzie tam przeprowadzony remont 
nawierzchni. Problem z tą drogą istnieje od wielu lat, gdyż rolnicy z pobliskich pól nawożą 
ogromne ilości ziemi na tą drogę i niejednokrotnie łatwiej samochodom jest przejechać przez 
pobliskie łąki niż przez zabłoconą drogę. Ta doga zostanie odbudowana w szerokości 3,5 
metra. Dla ułatwienia wprowadzone zostanie tam ograniczenie tonażowe do 2,5 tony oraz 
ograniczenie prędkości.  Teraz sytuacja powinna się diametralnie zmienić.  
Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu Józef Piksa zapytał, kto będzie 
odśnieżał, te chodniki które wybuduje gmina we współpracy z powiatem.  
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Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski wyjaśnił, że ustawodawca 
dokładnie dookreślił do kogo należy obowiązek odśnieżania chodników w gminach. Jeżeli są 
jakieś wątpliwości wówczas podpisujemy porozumienie z gminami w którym dookreśla się 
tego rodzaju wątpliwości.  

Więcej uwag nie zgłoszono 

Przewodniczący Komisji Józef Piksa  przystąpił do  procedury głosowania opinii.  
W wyniku głosowania 8 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się  (na sali obecnych 8 
radnych) Komisja pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały.  

 

Ad 7. 

Informację na temat przyjętych do realizacji inwestycji na 2017 rok na podstawie przesłanego 
radnym materiału (stanowiącego zał. Nr 4 do protokołu) omówił Naczelnik Wydziału 
Infrastruktury Powiatu i Ochrony Środowiska Andrzej Sokołowski.  
W dyskusji udział wzięli: 
 
Radny Kamil Orpel  odnosząc się do doniesień medialnych w zakresie przyznania powiatowi 
wałbrzyskiemu dofinansowania na realizację zadania w miejscowości Struga, które obejmuje 
remont drogi (1,5 km) na kwotę 1 000 000 zł z programu gminna i powiatowa infrastruktura 
drogowa na lata 2016-2017 zgodnie z ogłoszoną listą rankingową Wojewody 
Dolnośląskiego, zapytał dlaczego mieszkańcy zostali wprowadzeniu w błąd. Jak przypomniał 
Powiatu Wałbrzyskiego nie było na liście powiatów, które faktycznie otrzymały 
dofinansowanie.  
Starosta Wałbrzyski Jacek Cichura wyjaśnił, że informacja w mediach  została 
przygotowana na podstawie złożonej informacji przez Urząd Wojewódzki i obietnic 
Wicewojewody, który zapewnił że ilość otrzymanych środków zapewni udział Powiatowi 
Wałbrzyskiemu. Tak się nie stało gdyż Ministerstwo przyznało znacznie mniejszą ilość 
pieniędzy.  
Przewodniczący Komisji Józef Piksa  podkreślił, że powyższe wyjaśnienia Starosty 
wskazują tylko jedno rozwiązanie na przyszłość, aby nie informować opinii publicznej o 
kwestiach, które nie zostały w żaden sposób potwierdzone przez instytucje, które dokonują 
podziału środków gdyż w ten sposób podważana wiarygodność powiatu.  
Radny Kamil Orpel zapytał czy w związku z oszczędnościami w związku z remontem mostu 
w Głuszycy środki te pozostaną wykorzystane na inne prace w tej gminie. Podkreślił, że 
bardzo zależy mu, aby środki te zostały rozdysponowane dla Gminy Głuszyca.   
Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski zwrócił uwagę na fakt, że 
listę rankingową publikuj Wojewoda Dolnośląski, a listę podziału środków na poszczególne 
województwa publikuje Minister Finansów. Wojewoda opublikował listę w oparciu o 
informację Ministerstwa z którego wynikało, że na dofinansowanie przeznacza się 28 
miliony, co mogło oznaczać że środków tych wystarczy na wszystkie złożone wnioski. 
Minister Finansów zmienił wcześniej wydaną decyzję znacznie obniżając przyznaną kwotę 
ogólną. Stąd jeżeli na oficjalnych stronach wojewody i ministerstwa pojawiają się informacje 
co do przyznania środków to nie sposób było myśleć inaczej.   
Wicestarosta omówił również jakie procedury zostały zastosowane oraz działania strategiczne 
zostały podjęte przez Zarząd, w wyniku których zostały zaoszczędzone środki na remoncie 
mostu w Głuszycy.  
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Radny Kamil Orpel zwrócił uwagę, że porównanie dofinansowania na remonty dróg dla 
miasta Wałbrzychu lub dla innych gmin z nieotrzymanym dofinansowaniem dla powiatu jest 
nie na miejscu i bezzasadne. Te drogi są nieporównywalne (z uwagi na parametry tj. inna 
cena budowy za kilometr). Zaproponował, aby na przyszłość wybrać taką drogę, która 
otrzyma maksymalną ilość punków, bo jak podkreślił takich dróg nie brakuje w powiecie. Te 
parametry są mierzalne i można wyliczyć jaką punktację otrzyma wniosek.  
Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski ponownie wyjaśnił jak 
odbywa się przygotowanie wniosków o dofinansowanie i jakie kryteria muszą być spełnione 
aby wnioskować o środki zewnętrzne. Bardzo dokładnie omówił proces przygotowania 
wniosku dla gminy Stare Bogaczowice. Odniósł się również do kwestii porównania powiatu i 
gminy Wałbrzych. Jak zauważył to miasto Wałbrzych próbuje dogonić inwestycje w 
Powiecie Wałbrzyskim, a nie odwrotnie (patrząc przez pryzmat wyremontowanych dróg).  
Radny Andrzej Lipi ński zapytał dlaczego do tej pory (mimo ogłoszonego przetargu i 
podpisanej umowy) nie zostały przygotowane zmiany w budżecie w zał. Nr 4 wydatki 
majątkowe zwiększając środki finansowe  do kwoty 736 804 zł.  Radni powinni wiedzieć z 
jakich zadań zostały zabrane środki w celu uzupełnienia brakującej kwoty na realizację tego 
zadania.  
Zwrócił się do Zarządu o trzy sprawy: 

1. W związku z rozstrzygniętym przetargiem na modernizacje różnych odcinków dróg 
zwrócił się do Wicestarosty o przygotowanie i przekazanie radnym harmonogramu 
robót na wskazanych odcinkach dróg (bez oficjalnych wniosków przekazać radnym).  

2. Kiedy zostanie wykonana winda w budynku Starostwa Powiatowego w Wałbrzychu w 
ramach  likwidacji barier architektonicznych.  

3.  W związku z remontem i przebudową chodników radny zapytał na jakim etapie jest 
modernizacja chodnika w Witkowie.   

Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski wyjaśnił, że zawarcie 
umowy na realizacje robót budowlanych to nie jest finalny koszt tej inwestycji bo należy 
jeszcze wyłonić inspektora nadzoru – jest to ok. 2% wartości brutto kontraktu.  Przy 
modernizacji odcinków dróg powiatowych należy uwzględnić margines ryzyka czy zdarzenia 
tzw. nieprzewidywalne (wybudować zjazd, wydłużyć odcinek, utwardzić łuk itp.) W chwili 
obecnej nie zostały podpisane umowy dlatego na dzień dzisiejszy skarbnik nie pokazuje 
całego kosztu. Harmonogram radny może otrzymać bezpośrednio z wydziału gdyż stanowi on 
integralną część do przetargu (bez oficjalnych pism i wniosków).   
Odpowiadając na trzecie pytanie wyjaśnił, że wójt Czarnego Boru zawarł umowę z Powiatem 
Wałbrzyskim na realizację zadania budowy chodnika. Pojawiły się problemy po stronie 
Gminy Czarnego Boru. Działania, które zostały podjęte przez włodarza gminy Czarny Bór 
mogą je klasyfikować jako samowola budowlana. Jeżeli potwierdzą się złe scenariusze, które 
wskazują na niezrealizowanie tego zadania przez gminę wówczas ze względów 
bezpieczeństwa Powiat Wałbrzyski dokończy tą rozpoczętą inwestycję. Jak wskazują 
przykłady z lat poprzednich wójt nie po raz pierwszy nie dotrzymuje zawartej umowy.  
Odpowiadając na pytanie trzecie wyjaśnił, że montaż windy jest zapisany w planie 
inwestycyjnym.  
  

Ad 8. 

Sprawy bieżące: 

Radny Andrzej Lipi ński zapytał o odcinek drogi w Czarnym Borze tzn. czy skrzyżowanie 
posiada pozwolenie na użytkowanie. 
Wicestarosta Powiatu Wałbrzyskiego Krzysztof Kwiatkowski wyjaśnił, że ciąg drogi jest 
przejezdny gdyż posiada warunkowe pozwolenie na użytkowanie. Powiatowy Inspektor 
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Nadzoru po raz kolejny  przedłuża to pozwolenie. Problem zaistniał w trakcie odbioru gdy 
okazało się że wykonawstwo znacznie różni się od  planów. Zarząd Powiatu wstrzymał się z 
umorzeniem odszkodowania z tytułu nabycia gruntów do chwili gdy wójt wywiąże się z 
porozumienia zawartego z poprzednim zarządem.  
Więcej pytań nie zgłoszono.  

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Józef Piksa zamknął 
dwudzieste ósme posiedzenie Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu. Na tym protokół 
zakończono.   
Komisja zakończyła się o godzinie 11.35  
 
Protokół sporządziła:  
 Violetta Muszyńska      
 Główny Specjalista 

Budżetu i Rozwoju Powiatu 
           Przewodniczący Komisji  

       /-/ 
          Józef Piksa 
 

Załącznik: Nagranie CD z posiedzenia Komisji Budżetu i Rozwoju Powiatu stanowi zał. do 
protokołu.  

 

 

 


